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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
dr. Basista Erika, Bolobás Péter, Bratu Ferenc,  Dobozi Gábor,  Karsai Attila,  Kovács István, 
Molnárné Juhász Éva, Sohajda István, Timár László helyi képviselõk. 
Igazolatlanul távol maradt: Takács László helyi képviselı. 
 

Tanácskozási joggal jelen vannak:dr. Szántó Marianna aljegyzı, Zsiga Józsefné Igazgatási 
Irodavezetı, Szarka Zsolt Mőszaki Irodavezetı, Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens, 
Rivnyák Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Pásztor András intézményvezetık, Bartek 
József a Városgazda Kft. ügyvezetıje, Kovács Sándor Tőzoltóparancsnok, Üveges Zsolt az ABA Hg. 
Kft. ügyvezetıje, Sándor Péter az ABA Hg. Kft. képviselıje, Beke Gusztáv Pro Urbe kitüntetett. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 13 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Kléri Bertalan és Kovács István képviselıket, majd tájékoztatja 
a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a figyelmet, hogy a nyilvános ülés 
tartását követıen zárt ülésre kerül sor. 
 
A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

3.) Az önkormányzat 2010. évi várospolitikai feladatterve 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

4.) A képviselı-testület 2010. évi munkaterve 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

5.) Tájékoztató a 2009. évi pályázati tevékenységrıl 
Elıadó: a pályázati munkacsoport vezetıje 

 

6.) Beszámoló az Encsi Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság tevékenységérıl 
Elıadó: Kovács Sándor tőzoltóparancsnok 
 

7.) Indítványok, bejelentések 
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ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 

1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
   megbeszélésekrıl        polgármester 

 
Bratu László polgármester felkéri a képviselı-testület tagjait, tegyék meg észrevételeiket, 
javaslataikat. 
 
A képviselı-testület a jelentést kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag  tudomásul veszi. 
 
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 

2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról   Bratu László   
            polgármester 
 
Kérdés, észrevétel hiányában Bratu László polgármester szavazásra bocsátja a jelentést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  202/2009. (XII. 14. Kt. sz. határozat 
Tárgy: Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
 

Encs város Képviselı-testülete a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
szóló jelentést megtárgyalta és elfogadja. 
 

   Felelıs:  polgármester  
   Határidı: 2009. december 14. 

 
 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 

3.) Az önkormányzat 2010. évi várospolitikai feladatterve   Bratu László  
            polgármester 
 
Bratu László polgármester felkéri a bizottsági elnököket, ismertessék a bizottsági üléseken 
megfogalmazódott véleményeket, hozzászólásokat, javaslatokat. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke felhívja a figyelmet a feladatterv 
bevezetı mondataiban megfogalmazottakra, mely szerint azon feladatokat kell elsısorban számba 
venni, melyeket a képviselı-testület már jóváhagyott, melyek az önerı igénye az intézmények 
költségvetésébıl finanszírozható, illetve melyek a Kft. közremőködésével megvalósíthatóak. Emellett 
nagyon fontos szempont, hogy a 2009-es tervek megvalósulása a hitelállomány növekedését nem 
eredményezheti. Úgy véli, hogy a tervezet tartalmaz olyan feladatokat is, melyek megoldása az egyes 
intézmények feladata saját költségvetésük terhére, illetve vannak olyan feladatok, melyek megoldása 
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valóban az egész város érdeke. Ezek közül is kiemelendınek tartja a fügödi tagiskola bıvítési 
szükségletét. Emellett felhívja a figyelmet, hogy a határon útnyúló kerékpárút és a városközpont 
rehabilitáció esetében a képviselı-testületi döntések értelmében majd a szükséges önrészek 
nagyságrendjének ismeretében kerül sor a végsı döntésre.  A hivatali fejlesztéseknél nagyon 
fontosnak tartja a számítógéppark cseréjét, különös tekintettel a Mőszaki Iroda pályázatírói által 
használt gépekre. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy bizottsága 
sok hasonló megállapítást tett, mint a városfejlesztési bizottság.  A bizottsági szavazás elıtt két 
lehetıség vetıdött fel: vagy februárban visszatérni a kérdéshez a módosítások átvezetése után, vagy a 
módosításokkal most elfogadni és a februári költségvetés készítésekor újra áttekinteni.  
Sajnos az igények benyújtása során az intézmények sok esetben a saját feladataikat összekeverték a 
városi nagyságrendő feladatokkal. 
Azzal is egyetért a bizottság, hogy az önkormányzat az eddigi vállalásain túl további 
kötelezettségeket nem tud vállalni. 
A tervezet tárgyalásakor vitatott pontok az alábbiak voltak: 
- 3.o. A településrészek esetében milyen plusz bevételekre gondol a javaslattevı és mit jelent a 
visszaosztási igény egy egységes város esetében?  
-  4.o.  Az Óvoda esetében a védıkorlát felszerelése, illetve a faburkolat felületkezelése, intézményi 
és nem városi feladat. 
-  5.o.  A határon átnyúló kerékpárút esetében még nem volt testületi döntés a megvalósításra, csupán 
az elıkészítésre, a tervezésre. 
-  7.o.   A hivatali létszámgazdálkodás áttekintése mikorra valósul már meg? 
A bizottság kiemelt feladatnak tartja az alábbiakat: 
- 4.o. A fügödi tagiskola bıvítése, az 5-6. évfolyam kinn tartása és az óvoda helyzetének 
megnyugtató rendezése. 
-  7.o.  A Sportközpont uszoda részének felújítása amennyiben lehetséges kistérségi összefogással. 
-  8.o.  A pályázati ösztönzı rendszer újra bevezetése, melyhez a konkrét és egységes elveket le kell 
fektetni. 
 
dr. Basista Erika képviselı hiányolja az elmúlt évben várospolitikai tervben szereplı több 
egészségügyi feladat kimaradását, kéri azok újra szerepeltetését pl. a Kossuth utcai rendelıépület 
felújításának szükségességét. 
 
Bratu László polgármester az elhangzottakra reagálva az alábbiakat adja elı: 

- A fügödi problémát külön ki kell emelni és kezelni 2010-ben. Rendkívül gyorsan nı a 
gyermeklétszám és a jelenlegi épületben már nem férnek el. Emellett a magatartásproblémás 
iskolás gyerekek és az óvodások egy udvaron, egy épületben történı elhelyezése komoly 
gondokat hordoz. Az elkülönítést meg kell oldani. 

- A Szepsi-Encs kerékpárút elıkészítési szakban van. A szükséges önerı 6600 euro, kb. 1,8 
millió forint, melynek 50%-át a kistérség állná, a többit az érintett önkormányzatok adják 
össze. 

- A hivatal eszközfejlesztése esetében globálisan kell gondolkodni, mert bár a szakbizottság 
csak a Mőszaki Iroda problémáit látja, addig nem tudja, hogy a hivatalon belül még mindig a 
mőszakon vannak a legjobb gépek. 

- Mivel elıre nem látható, hogy megfelelı támogatási aránnyal milyen pályázati kiírások 
jelennek meg jövıre, így a most várospolitikai feladattervben nem szereplı, de a 
ciklusprogramban benne foglalt fejlesztések esetében is lehetıség van a pályázatok 
benyújtására és a várospolitika utóbb történı módosítására. 

- Azzal egyetért, hogy a kisjavítások költségeinek viselése és elvégeztetési kötelezettsége az 
egyes intézmények feladata, melyet a költségvetésükben szerepeltetniük kell. 

- Az uszoda felújítása valóban nem várhat tovább, amennyiben az 50%-ostól nagyobb 
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támogatás nyerhetı el azonnal lépni szükséges. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kéri átnézni a feladattervet 
a februári képviselı-testületi ülésig és mindazon feladatokat kivenni belıle, melyek elvégzése az 
intézmények kötelezettsége. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Szám:  203/2009. (XII.14.) Kt. számú határozat 
Tárgy: A 2010. évi várospolitikai  feladatterv elfogadása 
 
A Képviselı-testület a 2010. évi várospolitikai feladattervet az elhangzott 
módosításokkal, kiegészítésekkel tudomásul veszi, azt elfogadja. 
 
Határid ı: 2010. január 1, illetve 2010. december 31. 
Felelıs: polgármester 

 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 

4.) A képviselı-testület  2010. évi munkaterve    Bratu László  
            polgármester 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a munkaterv biztos mőködési vonalat mutat az 1. félévre, 
de a másod félév ülései még képlékenyek, hiszen ısszel önkormányzati választásokra kerül sor. A 
kötelezı 6 ülésnek azonban eleget tesz az önkormányzat még úgy is, ha januárban nem tart ülést. 
 
Kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Szám:  204/2009. (XII.14.) Kt. számú határozat 
Tárgy: A képviselı-testület 2010. évi munkaterve 
 
A Képviselı-testület a 2010. évi munkatervet elfogadja, azt munkája 
irányvonalaként ismeri el. 
 
Határid ı: 2010. január 1, illetve 2010. december 31. 
Felelıs: polgármester 

 
Napirend tárgya:       Elıadó 

 
5.)  Tájékoztató a 2009. évi pályázati tevékenységrıl   Sándor Róbert  

           pályázati munkacsoport vezetı 
 
Bratu László polgármester várospolitikai feladatterv vitája során felmerült ösztönzési rendszer 
kapcsán úgy véli, hogy a pályázatírók érdekeltté tétele egy kissé bonyolult dolog, mert a munkaköri 
kötelezettség teljesítése nem honorálható külön. Természetesen pozitív hatása lehet annak, ha a 
pályázatíró a jó, profi munkának a hozadékát is látja és így munkaidın túl is foglalkozik az adott 
pályázattal. 
Felkéri a bizottságokat ismertessék a véleményüket. 
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Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a szakbizottság 
megismerte az év során folytatott pályázati munkát az elkészített anyagból, melybıl kiderül, hogy 
csak azok a pályázati kiírások voltak relevánsak az önkormányzat szempontjából a szőkös önerıkeret 
folytán, melyek támogatási aránya 90-95%-os. A pályázatíró egész éven át figyelemmel kísérte a 
lehetıségeket.  
Fontosnak tartja kiemelni a bizottság a testület azon igényét, hogy a hivatal részérıl a pályázatokról 
sokrétően és idıben kapjon tájékoztatást. Ez a megfontolt döntések alapja, a fejlesztéseknek ez a 
forrása. 
A pályázatírás felelısségteljes munka és ehhez minden segítséget meg kell adni.  
Megköszöni Sándor Róbert munkáját és a tájékoztató elkészítését. Az önkormányzat pályázati 
tevékenységét sikeresnek ítéli meg a bizottság. 
 
Sohajda István képviselı szintén fontosnak tarja a pályázatírók érdekeltté tételét, de kéri, hogy ezen 
elv akkor az intézmények esetében is érvényesüljön. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy a legtöbb esetben a pályázatok tartalmaznak 
többletösszeget a programkezelésre, így ha az elıkészítéskor nincs mód a pályázatíró 
tevékenységének honorálására, akkor kapjon helyet a menedzsmentben. Az ösztönzésre csak akkor 
kerülhet sor, ha egy pályázat kirobbanóan jó. Ebben az esetben is jelezzék az intézmények a testület 
felé az erre irányuló igényüket, hogy a képviselı-testület meghatározhassa annak forrását.  
 
Szeles András alpolgármester egyetért azzal, hogy az ösztönzı rendszert újra be kell vezetni, de 
annak egységesnek kell lenni a város minden szegmensében. A bevezetés elıtt a feltételeket ki kell 
dolgozni és a képviselı-testületnek meg kell ismernie, jóvá kell hagynia, hiszen ez minden 
intézményt érintı kérdés. 
 
Bratu László polgármester kéri az ösztönzı rendszer feltételeinek kidolgozását és képviselı-testület 
elé terjesztését jóváhagyás céljából. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót további kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag tudomásul 
veszi. 
 

Napirend tárgya:       Elıadó 
 

6.)  Beszámoló az Encsi Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság Kovács Sándor   
  tevékenységrıl        tőzoltóparancsnok 
 
 
Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, Kovács Sándor parancsnok urat, kívánja-e 
szóban kiegészíteni az írásos beszámolót? 
 
Kovács Sándor tőzoltóparancsnok röviden szeretné ismertetni, hogy a 6. sz. melléklet tőzoltó mőszaki 
mentési tevékenység utolsó címszava, az egyebek mit takar: 
Ide tartozik: 17 esetben méhraj befogása, 4 esetben eltőnt személy keresése a Hernád folyóban, 2 esetben 
vasúti balesetnél segítségnyújtás, 1-1 esetben madármentés mezıgazdasági silóból, segítségnyújtás 
tőzszerészeknek II.vh-s gránát felrobbantásában, csıtörés elhárítás, sziklás szakadékból sérült mentése, 
életveszélyes épület aládúcolása, a szakiskolai gólyafészek megigazítása. 
Elmondja továbbá, hogy a tőzoltóságokat a jövı évben országos szinten 1,8 milliárd forintos elvonás 
terheli majd, mely Encs esetében azt jelenti, hogy az idei évhez képest jövıre 11,8 millió forinttal 
csökken a tőzoltóság bevétele. Ez mőködési gondokat fog okozni. 
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Bratu László polgármester felkéri a szakbizottságot, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke igényesnek és pontosnak tartja a beszámolót, 
mely sok adatot és elemzést tartalmaz és bemutatja, hogy milyen sokrétő a tőzoltóság feladata. 
Örvendetes számára, hogy a tőzoltóság IV. kategóriába került, hiszen ez azzal jár, hogy az állományi 
létszám újabb 19 fıvel nıtt. A mai munkahelyszegény világban pedig ez óriási szó. Az intézmény 
összlétszáma így eléri a 63 fıt. Meglepıen tapasztalta a leírtakból, hogy a tőzoltóság milyen széles és 
kiterjedt kapcsolatrendszerrel rendelkezik. Fontosnak tartja kiemelni a tőzmegelızési tevékenységüket. 
Sajnos volt figyelmetlenségbıl adódó munkabalesetük is és a beavatkozásukat igénylı közúti balesetek 
száma is duplájára nıtt. Ez szintén nagyon sajnálatos. 
Végezetül megköszöni parancsnok úr és az egész állomány áldozatos munkáját és sok sikert kíván nekik a 
jövıben is ahhoz, hogy a csökkenı költségvetési támogatás ellenére is teljesítsék feladatukat. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy az elvonás nagyságrendje miatt vélhetıen a tőzoltóság is 
bekerül majd az önkormányzati támogatást igénylı intézmények sorába, amely súlyos gondot fog 
jelenteni a jövı évi költségvetés tervezésekor. 
További kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Szám:  205/2009. (XII.14.) Kt. számú határozat 
Tárgy: Beszámoló az Encsi Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság 

tevékenységérıl 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és az Encsi Hivatásos 
Önkormányzati Tőzoltóság tevékenységérıl szóló beszámolót elfogadja. 
Köszönetét fejezi ki valamennyi dolgozó áldozatos tevékenységéért. 
 
Határid ı: azonnal 
Felelıs: polgármester 

 
 Napirend tárgya:         
 

7.) Indítványok, bejelentések     
 
7.1 A kéményellenırzési díjakról szóló rendelet tervezet 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottsági ülésen elért 
eredményeket. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a szolgáltató által 
megküldött elızetes anyagot átnézte a bizottság és az ellenırzı számítások során megállapította, 
hogy a szöveges részben szereplı 3,8%-os emelést meghaladó a szolgáltató által tervezett áremelés 
nagyságrendje. Az ellentmondást tisztázandó az ülésen részt vett a szolgáltató képviselıje és a 
bizottság által kért módosítással egyetértve a táblázatot átdolgozta, így a lakosság viszonylatában 
most már ténylegesen igaz, hogy az áremelés nagyságrendje nem haladja meg a 3,8%-ot. Kéri a 
bizottság ennek elfogadását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 
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23/2009.(XII.15.) Ör. sz. rendelet 
a kéményellenırzési díjakról 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az egyes helyi közszolgáltatások kötelezı 
igénybevételérıl szóló 1995. évi XLII. Törvény 4.§-ában kapott felhatalmazás alapján az alábbi 
rendeletet alkotja: 

1.§ 
A képviselı-testület 2010. évre vonatkozóan az 1. sz. mellékletben található kéményellenırzési 
díjakat állapítja meg. 

2.§ 
 

A rendelet 2010. január 01. napján lép hatályba. Hatálybalépésével egyidejőleg a kéményellenırzési 
díjakról szóló 28/2007. (XI.21.) Ör. sz. rendelet, illetve a 2009. évi díjakat tartalmazó 
közszolgáltatási szerzıdés mellékletét képezı díjtábla hatályát veszti. 
 

Kmf. 
 

 Bratu László sk.       dr. Halász Ferenc sk. 
  Polgármester         jegyzı 
 
/ A rendelet melléklete a jegyzıkönyvhöz csatolva./ 
 
7.2 A vízi közmőbıl szolgáltatott 2010.évi ivóvíz- és csatorna díjairól szóló rendelet tervezet, 

valamint a víz- és csatornadíj támogatási igény bejelentése 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a Borsodvíz Zrt. Közgyőlésén Kléri Bertalan bizottsági 
elnök úrral vett részt, ahol a tagok megerısítették azon szándékot, hogy a 2010-es évben nem lesz 
díjemelés ezen szolgáltatás terén. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a GW. 
Borsodvíz Kft, mint üzemeltetı megszüntetése mellett döntött az Rt. Közgyőlése, mint alapító, mely 
vélhetıen megtakarítást hoz. Azon reményét fejezi ki, hogy ez nem csak a következı évben érezteti 
majd hatását, hanem késıbb is.  
A Kft-nek természetesen a végleges megszőnés elıtt még van dolga, így pl. a hátralékos díjak 
beszedése. 
A bizottság elfogadásra javasolja a 2010. évi díjtételeket, bár azok még az emelés nélkül is 
meglehetısen magasak a lakosság számára. 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a rendelet tervezetet , 
majd az állami támogatás igénylésére irányuló határozati javaslatot. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

24/2009.(XII.15.) Ör. sz. rendelet 
a vízi közmőbıl szolgáltatott 2010. évi ivóvíz- és csatorna díjakról  

 
Encs város képviselı-testülete a többször módosított 1990. évi LXV. törvény 7.§ (1) bekezdésében 
foglalt felhatalmazás alapján az önkormányzati tulajdonú Víziközmőbıl Borsodvíz Zrt. által 
szolgáltatott ivóvíz- és csatorna díját az alábbiak szerint állapítja meg és teszi közzé: 
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1.§ 
 

Az önkormányzati tulajdonú víziközmőbıl szolgáltatott ivóvíz- és csatornahasználat után a 2.§-ban 
megállapított díjat kell felszámolni. 

2.§ 
 

(1) A szolgáltató által biztosított  
  Közületi ivóvíz díja:  443.- Ft/m3 

  Lakossági ivóvíz díja: 410.-Ft/m3 
      Közületi csatornahasználat díja locsolási kedvezmény nélkül: 540.- Ft/m3. 
(2) Az (1) bekezdésben megállapított díj az általános forgalmi adót és a vízterhelési díjat 

nem tartalmazza. 
(3) A vízterhelési díjat a szolgáltató a (1) bekezdésben foglalt összegen felül a Borsodvíz 

Zrt. területén egységes kiszámlázással, az elvezetett szennyvíz mennyiség arányában 
hárítja át a szolgáltatást igénybe vevıkre. 

(4) A megállapított díjat a szolgáltatónak a lakossági fogyasztók esetében olyan 
mértékben kell csökkentenie, amilyen mértékő támogatást az állami költségvetésben 
elıirányzott összegbıl a Tárcaközi bizottság döntése alapján kap. 

 
3.§. 

 
(1) A megállapított díjat a gazdálkodó szervezet felé havonta, a lakosság felé a szolgáltató saját 

ütemtervének megfelelıen a bekötési vízmérı adatai alapján kell számolni.  
(2) A fogyasztás mennyiségét vízmérı hiányában az 1. sz. melléklet szerinti átalánnyal kell 

meghatározni. 
4.§. 

 
(1) Ezen rendelet 2010. január 1. napján lép hatályba. Hatálybalépésével 

egyidejőleg hatályát veszti a víziközmőbıl szolgáltatott 2009. évi ivóvíz- és 
csatorna díjaról szóló 22/2008. (XII.16.) Ör. sz. rendelet és az azt módosító 
6/2009.(II.24.) Ör. sz. rendelet. 

(2) A rendeletben foglaltakat a hatálybalépés utáni vízfogyasztás és 
szennyvízelvezetés elszámolásánál kell alkalmazni. Abban az esetben, ha a 
rendelet hatályba lépése és a fogyasztás leolvasása nem esik egybe, a számlázás 
alapjául szolgáló mennyiséget meg kell osztani a díjváltozás elıtti és utáni 
idıszakra. 

 
1.számú melléklete 

 
I. Lakó-, üdülıingatlanok vízfogyasztásának figyelembe veendı átalány-mennyiségei 
1.  beépített ingatlanok ( telkek ) 

1.1 udvari csappal         40 l/fı/nap 
1.2 épületen belüli, de lakáson kívüli közös vízcsappal ( Vízöblítése WC. nélkül )  60 l/fı/nap 
1.3 mint az 1.2, de lakáson kívüli közös vízöblítéses WC.-vel    75 l/fı/nap 
1.4 épületen belüli, lakásokon belüli vízcsappal ( vízöblítése WC. nélkül )   65 l/fı/nap 
1.5 mint az 1.4, de épületen belüli, lakáson kívüli közös vízöblítéses WC.-vel  80 l/fı/nap 
1.6 épületen belüli, lakásokon belüli vízcsappal és vízöblítéses WC.-vel   95 l/fı/nap 
1.7 épületeken belüli, lakásokon belüli vízcsapokkal, vízöblítéses WC.-vel,  
      hagyományos főtési ( fürdıhengeres ) fürdıszobával     120l/fı/nap 
1.8 mint az 1.7, de egyedi, éjszakai áramfelvételes vízmelegítıvel   150 l/fı/nap 
1.9 mint az 1.8, de központi melegvízellátással, ill. nem korlátozott főtési 
      egyedi vízmelegítıvel        180 l/fı/nap 

2. házi kert locsolás 
Az ingatlan beépítetlen területe, de legfeljebb az ingatlan terület 50%-ának    1 l/m2/nap 
alapulvételével  

3.    gépkocsi mosás (tömlıvel)         400 l/szgk/hó 
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4.    állatállomány itatása számos állatonként      40 l/db/nap 
5. közkifolyókon fogyasztott víz átalány mennyisége 150 m-es körzetben  

lakók száma szerint           30 l/fı/nap 
6. A személyi tulajdonban álló- vállalkozáson kívüli – nyaralók, üdülık, házi kertek esetében az 1/1.3 pontokban 

megállapított átalánymennyiségek alapján ha idényjellegő az ingatlan üzemeltetése évente összesen 5  hónapra ( 
május-szeptember hónapokra), amennyiben az ingatlan üzemeltetése nem idényjellegő 12 hónapra kell az ivóvíz- és 
csatornadíjat felszámítani. 

Kmf. 
  Bratu László sk.      dr. Halász Ferenc sk. 

    polgármester                 jegyzı 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  206/2009. (XII.14.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Víz-és csatornadíj támogatási igény bejelentése 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2010. évre vonatkozóan 
kidolgozott, a támogatási kérelemben közölt, fajlagos költség-ráfordítási adatokat 
elfogadja és a víz- és csatornadíj támogatási igény bejelentését tudomásul veszi, 
azzal egyetért. 
Felkéri a polgármestert, hogy a támogatási igény bejelentésével kapcsolatos 
intézkedéseket tegye meg. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2009.december 31. 

 
7.3 A köztisztaságról és a hulladékkezelésrıl szóló 26/2004. (IX.21.) Ör. sz. rendelet 

módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a közszolgáltató 
képviselıi jelen voltak a bizottság ülésén és személyesen egyeztettek a bizottsággal a tervezett 
díjemelés mértékérıl, melyet a bizottság magasnak talált. Végül a tárgyalások eredményeként 3,9%-
os emelés került elfogadásra, amely így azt jelenti, hogy a 60 literes edény ürítési díja 115 Ft+Áfa; a 
110 literes edény ürítési díja: 230 Ft+Áfa, az 1100 literes lakossági edény ürítési díja 2300 Ft+Áfa, az 
1100 literes edény közületi díja 2275 Ft/m3/ürítés+Áfa. A bizottság köszöni a szolgáltató rugalmas 
hozzáállását. 
 
Szeles András alpolgármester az ármegállapító rendeletek kapcsán szeretne néhány gondolatot 
megfogalmazni. Megköszöni a szakbizottság odafigyelését és korrekt tárgyalását és megköszöni a 
szolgáltatók hozzáállását és önmérsékletét és reméli, hogy a jövıben is hasonlóan jó lesz a város és 
szolgáltatói kapcsolata. 
 
Bratu László polgármester szavazásra bocsátja a szakbizottság és a szolgáltató egyeztetése során 
módosított 3,9 %-os emelést tartalmazó tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat képviselı-testületet megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

25/2009.(XII.15.) Ör. sz. rendelet 
A köztisztaságról és a hulladékkezelésrıl szóló 26/2004. (IX.21.) Ör. sz. rendelet módosítása 
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Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló többször 
módosított és kiegészített 1990. évi LXV. törvény 8. § (1) bekezdésében elıírt településtisztasági 
feladatkörével összefüggésben, a 16.§ (1) bekezdésében, valamint a hulladékgazdálkodásról szóló 
2000. évi XLIII. Törvény 21.§ (1) bekezdésében és 23.§-ában, 27.§ (4) bekezdésében, 31.§ (2) 
bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, figyelemmel a települési hulladékkezelési 
közszolgáltatási díj megállapításának részletes szakmai szabályairól szóló 242/2000.(XII.23.) 
Korm. r. elıírásaira a köztisztaságról és hulladékkezelésrıl szóló 26/2004. (IX.21.) Ör. sz. 
rendeletét ( továbbiakban: rendelet) az alábbiak szerint módosítja:  
 

1.§ 
 
A rendelet 28.§ (4) bekezdés a.) pontja díjakat tartalmazó rendelkezése helyébe az alábbi rendelkezés 
lép: 
28.§ (4) A fizetendı egységnyi díjtétel: 
a.) szilárdhulladék esetében a győjtıedényzet egyszeri ürítési díja, illetve az elszállításra átvett 
hulladék térfogat szerint meghatározott díja. 
2010. január 01. napjától érvényesíthetı legmagasabb díj: 
- szabványos 60 literes edény esetén: 115 Ft/ ürítés+ Áfa 
- szabványos 110 literes edény esetén: 230 Ft/ ürítés+ Áfa 
- szabványos 1100 literes edény esetén: lakossági díj :_2300Ft/ürítés+Áfa 
          közületi díj: 2500Ft/ürítés+Áfa ( 2275 Ft/m3+ Áfa) 
Egyéb díjak: 

- speciális hulladékgyőjtı zsák az eseti többlethulladék győjtésére: 240 Ft/ db. + Áfa 
- második, illetve többlet edény igénybevétele: 205 Ft/ürítés + Áfa 

 
2.§ 

 
E rendelet 2010. január 01. napján lép hatályba. Kihirdetésérıl a jegyzı a helyben szokásos módon 
gondoskodik. 

Kmf. 
 

 Bratu László sk.       dr. Halász Ferenc sk. 
  Polgármester         jegyzı 
 
Üveges Zsolt ügyvezetı megköszöni a képviselı-testület bizalmát és elmondja, hogy a 3,9%-os 
áremelés nem minden díjra vonatkozik. A második, illetve többedik edény esetében az ürítési díj 205 
Ft marad, míg a győjtızsák ára sem változik, marad bruttó 300 Ft. Felhívja a lakosság figyelmét 
továbbá arra is, hogy ez az ár tartalmazza a szelektív győjtés lehetıségét is havonta egyszeri 
elszállítással. A szelektíven győjtött papír, PET palack, fém doboz hulladék bármilyen zsákban, 
szatyorban kitehetı, azt elszállítják. Megemlíti tovább, hogy a telepre a lakosság 500 kg-ig 
díjmentesen teheti le a hulladékot. Ezzel is szeretnék megelızni az illegális lerakók keletkezését. 
 
Bratu László polgármester hangsúlyozza, hogy a szolgáltató igyekszik a lakossághoz minél 
közelebb kerülni. Ez derül ki a most elmondottakból is. 
 
Üveges Zsolt ügyvezetı és Sándor Péter a Kft. munkatársa elhagyja a termet. 
 
7.4 Szakemberlakás bérbeadása 
 
Bratu László polgármester ismerteti a kérelmet és a munkáltatói javaslatot és kéri a képviselı-
testület támogatását. 
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Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Szám:  207/2009. (XII.14.) Kt. számú határozat 
Tárgy: Az Encs, Petıfi út 14. sz. alatti szakemberlakás bérbeadása 
 
Encs város Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és az alábbi döntést 
hozza: 
 Az Encs Petıfi út 14. sz. alatti szakemberlakást az Óvoda, Egységes Pedagógiai 
Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsıde önkormányzati intézménynél fennálló 
munkaviszonya idıtartamára kiutalja Bencsné Battyányi Judit logopédus 
részére. 
A képviselı-testület felhatalmazza a Városgazda Közhasznú Nonprofit Kft-t a 
bérleti szerzıdés önkormányzati rendelet szerinti megkötésére.  
 
Határid ı: 2009. december 31. 
Felelıs: polgármester 

 
7.5 Lakbérhátralékos önkormányzati szociális bérlakások helyzetének rendezése 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a Városgazda Kft. ügyvezetıje levélben jelezte a 
problémákat. Jelentısen megnıttek a lakbérkintlévıségek. Kéri a képviselı-testület döntését. Óriási a 
teher a bérbeadói jogok gyakorlóján, mert a bevételek nem jelennek meg, míg a kiadások 
jelentkeznek nála. Megkérdezi Bartek József ügyvezetıt, kívánja-e kiegészíteni az elhangzottakat? 
 
Bartek József a Városgazda Kft ügyvezetıje elmondja, hogy annyiban történt változás a képviselı-
testület felé írt jelzés óta, hogy négy lakó megkereste és vállalta, hogy havi- félhavi részletekben 
törleszti a tartozását. Kettı már fizetett is, kettı pedig januártól vállalta a törlesztés megkezdését. 
Mivel a befizetések átfutási ideje két hét, így elképzelhetınek tartja, hogy újabb befizetések  
realizálódtak már azok részérıl, akik eddig nem jelentkeztek. 
 
Bratu László polgármester megkérdezi, hogy nem lenne-e egyszerőbb, ha a bérlı közvetlenül fizetné 
meg a díjat a Kft. felé és nem csekken? 
 
Bartek József a Városgazda Kft ügyvezetıje elmondja, hogy a lakbérfizetés módjának több 
lehetısége nyitott a bérlık elıtt. Természetesen a csekken kívül lehetıséget biztosítanak arra is, hogy 
folyószámláról kerüljön utalásra, illetve , hogy személyesen kerüljön befizetésre a Kft-nél a havi 
lakbér. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnök asszonyát, ismertesse a bizottság 
véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke a b.) pont 
elfogadását javasolja azzal, hogy a lakbérhátralékot legkésıbb 2010. február 28-ig meg kell fizetni. 
 
Bratu László polgármester felhívja a bizottság figyelmét, hogy a tartozások nagyságrendjére 
tekintettel ebben az esetben a b.) pont szerinti félhavi részletekben történı tartozáskiegyenlítés nem 
tartható. 
 
Szeles András alpolgármester úgy véli, hogy a félhavi törlesztéssel a megfizetési határidı nagyon 
távoli lesz, hiszen a 4-5 havi elmaradásokat 8-10 hónap alatt tudnák a lakók így rendezni. A 
szakbizottság által javasolt esetben belátható idın belül, azaz 2,5 hónap alatt kell az adósságot 
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rendezni azon bérlıknek, akik a szerzıdésüket nem teljesítették, nem volt a hozzáállásuk korrekt, az 
eljárás során nem voltak partnerek. 
 
Bratu László polgármester megérti, hogy bekövetkezhetnek olyan események, melyek 1-2 havi 
elmaradást okozhatnak, de 4-5 hónapi az már nagyon sok! Ez így nem mőködik! El kell érni, hogy a 
renitensek mielıbb fizessenek, mert így rossz példát mutatnak az eddig jól teljesítıknek is. Nem látja 
azonban annak mikéntjét, hogy aki eddig a havi esedékes összeget sem fizette be lakbérre, az most 
hogyan fog havonta két részletet teljesíteni. 
 
Dobozi Gábor képviselı elmondja, hogy véleménye szerint a megadott határidı elég rövid tekintetbe 
véve azt is, hogy éppen főtési szezon van. Arról nem beszélve, hogy egy esetleges kilakoltatás esetén 
a közmővek felé fennálló tartozások is óriási gondot okozhatnak a fogyasztók átíratásakor. 
 
Bratu Ferenc képviselı kéri, hogy a testület felejtse el a félévet, de a határidıt esetlegesen egy kicsit 
hosszabbítsa meg! 
 
Szeles András alpolgármester nem ért egyet azzal, hogy az elmúlt félévi tartozásokat felejtse el a 
testület. Azzal viszont igen, hogy a határidı kitolható, úgy, hogy amennyiben a lakó januártól elkezdi 
a félhavi törlesztést, akkor a végsı tartozásrendezésre nyitva álló határidı: 2010. április 30. napja. 
 
Bratu Ferenc képviselı hangsúlyozza, hogy nem a tartozás elengedésére célzott azzal, hogy a 
testület felejtse el a hat hónapot, hanem a túl hosszú visszafizetési határidı elvetését szerette volna 
ezzel kérni. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke nem ért egyet a határidı 
módosításával. Aki nem fizeti a lakbért az szerzıdésszegést követ el. A lakók ismerték a feltételeket. 
Szerinte ragaszkodni kell a mielıbbi teljesítéshez. Javasolja tartani a február 28-i határnapot. 
 
Szeles András alpolgármester felhívja a figyelmet arra, hogy télen kilakoltatási tilalom van. Emellett 
kéri, hogy a kérdés emberi oldalát tekintsék a képviselık. Az ország is nagyon rossz helyzetben van, 
miért lenne ez másként a lakóival? Kéri a képviselıket, adjanak esélyt az április 30. napjáig történı 
törlesztésre. 
 
dr. Basista Erika képviselı egyetért azzal, hogy sem az ország, sem a város lakói nincsenek 
mindennapi helyzetben. Az azonban nagyon sajnálatos, hogy a fizetési felszólítások után mindössze 
egy bérlı kereste meg a Kft-t és jelezte, hogy nem tud teljesíteni, a többiek nem is jelentkeztek. 
Szerinte a felszólításra feltétlenül elvárható lett volna, hogy a lakók olyan koncepcióval jelenjenek 
meg a Kft. elıtt, mely megoldást jelent a problémáik kiküszöbölésére, a pénzügyi rendezésre. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke egyetért azzal, hogy az emberi 
szempontokat is figyelembe kell venni, de mi lesz azokkal, kik április 30-ig sem teljesítenek? 
 
Bratu László polgármester hangsúlyozza, hogy ebben az esetben nem lehet majd eltekinteni a 
kilakoltatástól. Valójában már az elsı nem fizetés után és eredménytelen felszólítás után ki kellett 
volna lakoltatnia a Kft-nek a bérlıket. Kijelenti, hogy lehetnek nem várt problémák, de a lakbérnek 
legalább egy részét ebben az esetben is törleszteni kell, hogy a bérbeadó lássa a fizetési szándékot. 
A jövıben a Kft-nek szigorúan be kell tartania az önkormányzati rendelet vonatkozó rendelkezéseit 
és a szerzıdéses szankcióknak érvényt kell szereznie. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy ezen 
családok egy része lakásfenntartási támogatásban is részesül az önkormányzattól. Kéri a 
segítségnyújtás olyan módjának megtalálását, amely a jövıben elejét veszi a hasonló állapotok 
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kialakulásának. 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselık jóváhagyását ahhoz, hogy amennyiben a tartozásokat a 
lakók januártól minimum félhavi részletekben elkezdik törleszteni és legkésıbb 2010. április 30-ig a 
rendezési kötelezettségüknek eleget tesznek, akkor ne kerüljön sor kilakoltatásra. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és 11 igen szavazat és 2 
tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  208/2009. (XII.14.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Lakbérhátralékos önkormányzati szociális bérlakások helyzetének 

rendezése 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testületet megtárgyalta az elıterjesztést és 
az alábbi döntést hozza: 
 
A testület felhatalmazza a Városgazda Közhasznú Nonprofit Kft-t, hogy a 
lakbértartozások rendezésére adjon haladékot, amennyiben a bérlık vállalják, 
hogy a tartozásaikat a folyó havi lakbér megfizetésével egyidejőleg minimum fél 
havi részletekben letörlesztik legkésıbb 2010. április 30. napjáig. Amennyiben a 
lakbérfizetés, illetve a törlesztés elmarad, úgy már az egyszeri elmaradás is okot 
ad a szerzıdés felmondására és a kilakoltatás, illetve a behajtás foganatosítására. 

 
Felelıs:  Bartek József az Encs Városgazda Közhasznú Nonprofit Kft. 

ügyvezetıje 
Határid ı: azonnal, illetve 2010. április 30. 

 
7.6. Az Encsi Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság hivatásos állományú tagjainak 

teljesítmény követelmény alapját képezı kiemelt célok meghatározása 
7.7. Encs város Polgármesteri Hivatalában foglalkoztatott köztisztviselık       

teljesítménykövetelményének alapját képezı kiemelt célok meghatározása 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a képviselı-testület jogszabályban elıírt 
kötelezettségének tesz eleget a kiemelt célok meghatározásakor. Kéri azok elfogadását mindkét 
intézmény esetében. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 
 

Szám: 209/2009. (XII.14.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Encs Város Hivatásos Önkormányzati Tőzoltósága hivatásos 

állományú tagjainak teljesítmény követelmény alapját képezı 
kiemelt célok meghatározása 

 
Encs Város Képviselı-testülete Encs Város Hivatásos Önkormányzati 
Tőzoltósága hivatásos állományú tagjainak teljesítmény követelmény alapját 
képezı kiemelt célokra vonatkozó javaslatot megtárgyalta és az alábbi döntést 
hozza. 
 
2010. évben Encs Város Hivatásos Önkormányzati Tőzoltósága hivatásos 
állományának teljesítmény alapját képezı kiemelt célokat az alábbiak szerint 
állapítja meg. 



 

Kll - Q:\iroda\titkarsag\Kt-jkv\2009\20091214.doc     

14 

 
a.) Az állomány továbbképzése a NATO, illetve az Európai Uniós 

katasztrófavédelmi együttmőködésre a SEVESO II. egyezménybıl reánk 
háruló feladatok teljesítésére. 

b.) A “tőzoltó intézményi” feladatok végrehajtására fel kell készülni az alábbiak 
figyelembevételével: 
- minıségfejlesztés, minıségbiztosítás kiteljesítésével, 
- felesleges bürokrácia leépítésével, decentralizációval, 
- korszerő információs rendszerek és mőködést támogató technikák 

alkalmazásának szélesítésével, 
- a személyi állomány teljesítményelvő értékelésével, a közszolgálati etikai 

követelmények érvényesítésével, 
- a szakszerőség, átláthatóság, ellenırizhetıség elıtérbe helyezésével. 

c.) A HÖT mőködésében a költséghatékonyságot, takarékosságot kell érvényre 
juttatni. 

d.) Javítani kell a közigazgatási és rendvédelmi szervek kommunikációját. A 
lakossággal, az önkormányzatokkal fenntartott kapcsolatokat az 
együttmőködés, kölcsönös támogatás és a nyitottság szellemében kell 
erısíteni. 

e.) A tőzoltóság bevetési-irányítási rendszerének fejlesztése, reagáló képesség és 
a társszervek közötti együttmőködés erısítése. 

f.) A tőzoltóság személyi állomány munkakörülményeinek folyamatos javítása, a 
közszolgálati (hivatásos) életpálya elemeinek fejlesztése, a közszolgálati 
feladatok és célok iránti elkötelezettség megerısítése, a megfelelı színvonalú 
utánpótlás tervszerő és folyamatos biztosítása. 

g.) A korrupciós jelenségek ellen határozott és következetes fellépés. 
h.) A hivatásos állomány tőzvédelmi törvénybıl, a HSZT-bıl és más 

jogszabályokból eredı munkájának ellátása. 
i.) Az ügyfelekkel való kapcsolattartás során a törvényesség, szakszerőség, 

pontosság, határidık és eljárási szabályok betartása melletti ügyfélbarát, 
színvonalas ügyintézés. 

j.) A hivatásos állomány tagjának – hatáskörének és beosztásának megfelelıen – 
szakmai tevékenysége során a tüzek keletkezésének megelızésére, tovább 
terjedésének megakadályozására a tőzoltás alapvetı feltételeinek biztosítására 
vonatkozó jogszabályoknak, hatósági elıírásoknak minden körülmények 
közötti érvény szerzése. 

k.) Az árvíz vagy egyéb katasztrófa veszély esetén együttmőködés a Helyi 
Védelmi Bizottsággal. 

l.) Szakmai munka eredményes végrehajtása céljából a hivatásos állomány 
elméleti, gyakorlati és fizikai felkészítése. 

m.)  A tőzoltóság szervezési kategória módosításából adódó technikai fejlesztések 
végrehajtása. 

n.) A tőzoltóságon létszámbıvítésbıl és fluktuációs változásokból állományba 
került újoncok folyamatos elméleti és gyakorlati képzése. 

 
Felelõs:  polgármester 
Határidõ :  2009. december 31., 2010. február 28. 

 
 

Szám:  210/2009. (XII.14.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs Város Polgármesteri Hivatalában foglalkoztatott  köztisztviselık 

teljesítménykövetelményének alapját képezı kiemelt célok meghatározása  



 

Kll - Q:\iroda\titkarsag\Kt-jkv\2009\20091214.doc     

15 

 
Encs Város Képviselı-testülete a Polgármesteri Hivatal köztisztviselıi számára a 
teljesítménykövetelmények alapját képezı célokat az alábbiak szerint állapítja meg:  

 
1. A testületi, bizottsági ülések színvonalas szakmai, igazgatási és jogi 

elıkészítése, a lebonyolítás feltételeinek biztosítása.  
2. A polgármester, illetve a jegyzı feladat- és hatáskörébe tartozó önkormányzati, 

illetıleg államigazgatási ügyek elıkészítése.  
3. Az önkormányzat fenntartásával mőködtetett intézmények színvonalas szakmai 

munkájának segítése, az irányítással összefüggı feladatok elvégzése, az oktatás 
– közmővelıdés színvonalának emelése.  

4. Ügyfélbarát és színvonalas ügyintézés.  
5. A külkapcsolatok színvonalas teljesítése.  
6. Az önkormányzati vagyonnal (ingatlan- és ingó vagyon) való hatékony 

gazdálkodás, helyi adó és egyéb bevételek tervezett maximális összegének 
elérésére törekvés, a behajtás hatékonyságának emelése.  

7. Vállalkozások letelepedésének elımozdítása, ipari park fejlesztése, 
foglalkoztatás elısegítése.  

8. Az elfogadott településrendezési terv szerinti városfejlesztés, valamint az 
építésügyi, környezetvédelmi és hulladékgazdálkodási jogszabályok elıírásainak 
betartása és betartatása.  

9. Az önkormányzat gazdálkodására vonatkozó rendelkezések maradéktalan 
betartása, valamint az önkormányzat fizetési kötelezettségeinek rendszeres, 
határidıben történı teljesítése és a költségvetés pénzügyi egyensúlyának 
biztosítása.  

10. A számviteli törvény, valamint az államháztartás szervezeti, beszámolási és 
könyvvezetési kötelezettségének sajátosságaival összefüggı jogszabályok 
rendelkezéseinek végrehajtása.  

11. A közbeszerzésrıl szóló törvény rendelkezéseinek érvényre juttatása.  
12. Az Encsi Kistérségi Többcélú Társulás Társulási megállapodásokból, szervezeti 

és mőködési szabályzatból, egyéb belsı szabályzatokból adódó feladatok 
végrehajtása.  

13. A minıségfejlesztés, minıségbiztosítás intézményesítésébıl adódó feladatok 
végrehajtása.  

14. A közszolgálati etikai követelmények érvényesítése, a szakszerőség, 
átláthatóság, és az ellenırizhetıség elıtérbe helyezése.  

15. Az informatikai alapú ügyintézés továbbfejlesztése.  
 

Határid ı: 2009. december 31. és 2010. február 28.  
Felelıs:  polgármester, jegyzı  

 
 
7.8. Játéktermek engedélyezésérıl szóló rendelet-tervezet 

 
Bratu László polgármester ismerteti az elıterjesztés indokait és kéri a tervezet elfogadását. 
 
Szeles András alpolgármester azt szeretné tudni, hogy mit lehet tenni a már mőködı játékgépekkel? 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı elmondja, hogy a mőködési engedély kiadása nem jegyzıi hatáskör, 
csupán állásfoglalás adási lehetısége van a jegyzınek, és a már jóhiszemően szerzett jogok esetében 
a korlátozásra, visszavonásra nincs lehetıség. 
 



 

Kll - Q:\iroda\titkarsag\Kt-jkv\2009\20091214.doc     

16 

Bolobás Péter képviselı úgy véli, hogy a jegyzı kezében van a nyitva tartás megállapításának joga, 
ezzel korlátokat szabhat a meglévı játékgépek használata elé. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı úgy véli, hogy a üzletek nyitvatartási idejét nem lehet olyan 
mértékben korlátozni, amely a játékfüggık gépektıl való távoltartását biztosítaná. Ha éjszaka lenne 
az ilyen üzlet nyitva, akkor is megtalálnák a kuncsaftok. Bár az ifjúság talán így valóban távol 
tartható lenne. 
 
dr. Basista Erika képviselı azt szeretné tudni, hogyan lehet azt megakadályozni, hogy 18 év alattiak 
részt vegyenek a játékban? 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı elmondja, hogy maga a szerencsejátékokról szóló törvény elrendeli, 
hogy 18 év alattiak nem vehetnek részt szerencsejátékokban, de úgy véli, ennek végrehajtása és 
végrehajtatása nagyon nehéz. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy az önkormányzatnak sajnos még arról sincs pontos 
tudomása, hogy hol és milyen típusú játékgépek üzemelnek már a városban, hiszen a kiadott 
mőködési engedélyekrıl már nem értesítik a jegyzıt az engedélyezı hatóságok. Kéri, hogy az 
igazgatási iroda a februári ülésre készítsen errıl egy felmérést és tegyen javaslatot a hogyan 
továbbról! 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
rendeletet alkotja: 

26/2009.(XII.15.) Ör. sz. rendelet 
A játéktermek engedélyezésérıl 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló többször 
módosított és kiegészített 1990. évi LXV. törvény 16. §-ában biztosított jogkörében eljárva, 
figyelemmel az Adó-és Pénzügyi Ellenırzési Hivatalról szóló 273/2006. (XII.23.) Korm. r. 12.§ (3) 
bekezdés a.) pontjában foglaltakra a játéktermek mőködési engedélyezése tárgyában az alábbi 
rendeletet alkotja:  

1.§ 
 
Nem adható engedély I. és II. kategóriába tartozó játékterem mőködésére Encs város közigazgatási 
területén, mivel a folytatni kívánt tevékenység sértené a jóérzést, a közbiztonságot, a közszemérmet, 
illetıleg gyermek- és ifjúságpolitikai érdekeket. 
 

2.§ 
 

A jegyzı szakhatósági állásfoglalásának kiadása során ezen tiltó rendelkezést köteles figyelembe 
venni. 

3.§ 
 

E rendelet kihirdetése napján lép hatályba és a folyamatban lévı ügyekben is alkalmazni kell. 
Kihirdetésérıl a jegyzı a helyben szokásos módon gondoskodik. 

 
Kmf. 

 
 Bratu László sk.       dr. Halász Ferenc sk. 
  Polgármester         jegyzı 
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7.9. Bejelentések 
 
Bratu Ferenc képviselı tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az elmúlt hét pénteken polgárırségi ülést 
tartott az abaújdevecseri csoport azon oknál fogva, hogy új helyiséggel és új ruhákkal és 
felszereléssel gazdagodott a társaság. Az ülésen részt vett Bratu László polgármester, Rusznyák 
József területi felelıs, valamint Prokop János kistérségi menedzser. Az egyesület köszönetet kíván 
mondani a kistérségi pályázat készítıinek, akik révén a csoport a felszereléshez és a ruhákhoz jutott. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke köszönetet kíván 
mondani az önkormányzatnak és a Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat munkatársainak a 
gyermekétkeztetési alapítványból elnyert 40 tonna tartós élelmiszerért, mely csomagok kiosztása 
megkezdıdött. Köszöni a közremőködıknek  a város nehéz helyzető családjai érdekében kifejtett 
áldozatos tevékenységét.  
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke az iránt érdeklıdik, hogy a Városgazda 
Kft. felkészülten várja-e a téli idı beköszöntét? 
 
Bartek József az Encs Városgazda Közhasznú Nonprofit Kft. ügyvezetıje elmondja, hogy a 
technikai eszközök a rendelkezésükre állnak. A sószóró az ami tönkrement, ennek keresik a pótlási 
lehetıségét. A hóügyelet már mőködik. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy a sok szorgos kéz pótolni tudja az elromlott sószórót. Egy 
új gép beszerzése 13 millió forint lenne. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester a csapadékvíz-elvezetés újabb két problémájára hívja fel a 
figyelmet. Egyrészt a gimnáziummal szembeni üzletek elıtt lehetetlen száraz lábban közlekedni esıs 
idıben, mert áll a víz, másrészt a kereknap ABC és a 24 lakásos épület között süllyedt meg újra a 
járda és vastagon megáll rajta a víz esı idején. Hogyan lehetne ezen segíteni? 
 
Bratu László polgármester felkéri a Mőszaki irodát és a Városgazda Kft-t, hogy vizsgálja meg a 
problémát és keressen végleges megoldást azok megszüntetésére. 
 
Sohajda István képviselı abban kéri a testület segítségét, hogy a vasúthoz átvezetı kiserdei gyalogút 
kerüljön felszórásra kaviccsal, mert nagyon sáros. Az emberek nem tudnak rajta közlekedni. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy ez teljesen szabálytalan. A peron törvényes 
megközelítésének helye az aluljáró. A síneken közlekedés óriási balesetveszélyt jelent. Az 
önkormányzat azzal, hogy felszórja a gyalogutat kıvel, mintegy a használatra biztatja a lakosságot.  
 
Több tárgy nem lévén polgármester a lakosságnak és a jelenlévıknek is kellemes ünnepeket és 
sikerekben gazdag új esztendıt kíván és az ülést berekeszti, majd zárt ülés tartását rendeli el.  
 
 

K.m.f. 
 

   Bratu László      dr. Szántó Marianna 
  polgármester                  aljegyzı 

 
 
  

           Kléri Bertalan                              Kovács István 
   hitelesítı                      hitelesítı 


